

Alte Drucke

**DE RATIONE || FACIENDORVM VERSVVM,|| IOANNIS
MVRMELLII || RVREMVNDENSIS,|| TABVLAE.|| CANDIDO
LECTORI || TVLICHIVS.|| ... ADIECTA SVNT TABVLIS || ...**

Murmellius, Johann

Wittenberg, 1531

VD16 ZV 27178

IN SEXTAM TABVLAM, adnotatiunculae.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-149764

Dactylus, longa & duabus breuibus,
- vv, vt, carmina.

Proceleumaticus, quatuor breuibus,

duo tetra-
syllabi,

vvvv, vt, relegite.

Choriambus, longa duabus breui-
bus & longa, - vv -, vt, omnipotēs.

IN SEXTAM TABVLAM

adnotatiuncule.

PES, est metrica constitutio syllabarum. Pedes autem dicti sunt, quia quemadmodum pedibus ingredimur, ita & versus quibusdam quasi pedibus metimur. Ex pedibus in primis spondeum & dactylum discere cognoscere, qui tibi maxime vsui sunt futuri. Deinde paulatim ad alios perge.

In pedibus quoque ac syllabis tempus est obseruandum. breuis enim syllaba vnus est temporis, longa vero duorum, quod vnus longę pronũciationi tantũ debetur temporis, quantum prolationi duarum breuiũ. Tempus, est certa prolationis mensura. Longa syllaba notatur recta linea, breuis autem curua significat.

DE VERSIBVS, et primum de Hexametro,
tabula septima.

In prima regione,

Hexameter ver-
sus sex regiões
habet, incipit autē
dactylũ vel spon-
dæum,

secunda,

tertia,

quarta,

In quinta, solũ dactylũ,

sexta, solum spondeũ.

Scanditur in hunc modum.

Tityre - vv, tu patu - vv, lærecu - vv, bans sub - -
tegmine - vv, fagi - -.

Sylue - -, strementu - vv, imu - -, sãmedi - vv,
tarisa - vv, uena - -.

C iij In sep.